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RENDEZVÉNYEK 

 

2017-ben a Porszemes Programokon ismét több, mint 600 gyermeket tettünk lóhátra, és több ezer 

nézőt varázsoltunk el kutyás, lovas produkcióinkkal. Ezek a programok mind ingyenesek voltak. 

Néhány rendezvényünkről linkgyűjteményt mellékelek. 

 

Rendezvényeink idegenforgalmi szempontból is jelentősek. A tavalyi VI. Országos Gyermek 

Lovasnapra és Versenyre több, mint 100 starttal több száz vendéget fogadtunk, amit idén szintén 

szeretnénk megrendezni, akár ezres nézőszám mellet is, fogathajtással kiegészítve! 

 

Egyesületünk felnőtt tagjai mind önkéntes munkásként vesznek részt a feladatok megoldásában, 

gyermekeink pedig szabadidejüket feláldozva gyakorolnak, edzenek, segítenek a lóápolásban. A ló 

társ a gyermeknevelésben, segít a tanulási problémák leküzdésében és remek partner lenne a 

gyógyításban is, mely több éves cél az egyesület életében! A HUNAGROSPA közelében még 

mindig szeretnénk az országban ELSŐKÉNT GYÓGYLOVAGLÁSSAL foglalkozó központot 

létrehozni! 

 

Összegezve: Éves szinten több ezer embernek mutatjuk be, mire képes a ló-lovas páros, városi 

rendezvényeken, ünnepségeken veszünk részt, koszorúzunk, városi programokat szervezünk, 

munkánk ösztönzőleg hat a turizmusra. A különböző lovas foglalkozások pozitív hatását 

pedagógiai, gyógypedagógiai, pszichológiai és orvosi leírások bizonyítják. Szeretnénk, ha 

TERVEINKET a jövőben Szoboszlón is meg lehetne valósítani!    

Ilyen munkára azonban csak a város támogatásával leszünk képesek. Mi nem saját hobbinknak 

kívánunk hódolni! Városi lovardát szeretnénk, ahova bárki bemehet!  Egy közösségi teret, 

melynek ajtaja nyitva áll minden lószerető ember előtt! 

 

 

 

 

 



Hajdúszoboszlói Porszem Lovas Egyesület 

   Beszámoló 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

TÁNCOK-KOROK-LOVAK 

 

2016 végén és 2017 elején új feladatok elé néztünk. Tánccsoportunk alakult és egyre több 

fellépésre hívtak minket. Tavasszal kibővített programokkal vártuk a legkisebbeket és a tanévzáró 

után sulisoknak tartottunk táborokat. Az állatok világnapján folyamatosan szerveztük 

programjainkat és 2017-ben is készültünk a történelem szerint is kiemelten fontos ünnepekre. 

Többször is koszorúztunk és külön megemlékeztünk Bocskai lovas hajdúira, Thököly fejedelemmé 

választására, a lovon lázadó márciusi ifjakra és az aradi vértanúkra. 

Az időjárás miatt ismét többször is módosítani kellett rendezvényeinket. Májusban lovas 

gyermeknapot, nyáron lovas bemutatókat, augusztusban Porszem Lovas Show-t, Gyermek 

Lovasnapot, szeptemberben zenés, táncos műsorokat és végül decemberben az immár szokásos 

lovas karácsonyt tartottuk. 

Műsorainkat több ezren nézték. 

 

Ahogy már tavaly is jeleztük, egyesületünk továbbra is készen áll nagyszabású előadások, nyári 

lovasszínházi esték megtartására. Ennek érekében folyamatosan keressük a különböző megoldási 

lehetőségeket, leginkább a megfelelő helyszínt, ahol folyamatosan bemutathatnánk zenés, táncos,  

lovas műsorainkat. 

 

1989 óta foglalkozunk lovakkal, 2008-ban alakultunk egyesületté, de jelentősebb méretű 

támogatást csak 2014 végén, illetve 2015-ben kaptunk először. Több, mint öt évig hiába 

pályáztunk, nem kaptunk semmit. Költségvetésünk csak önerőből gazdálkodhatott, ennek ellenére 

lelkesen végeztünk közösségi feladatokat, szerveztünk számos programot. A kezdetei nehézségek 

jó alapot adtak, a fejlődéshez azonban Hajdúszoboszlói Lovardára van szükség! Igazán érdemi 

munkát akkor tudnánk végezni, ha lehetőségünk lenne egy szoboszlói pályát kialakítani, ahol 

folyamatosan, egész évben lehet dolgozni! 
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GYERMEK LOVASNAP 

A VI. Országos Gyermek Lovasnapra több, mint százharminc versenyző érkezett városunkba. 

Ahogy azt már említettük, a gyermek lovasok nem egyedül járnak versenyezni. A stáb minimum 

két felnőttből áll, de leginkább tele kocsival érkezik a család, barátok, szurkolótársak, no és az 

edző, meg a lószállító sofőröstől. Egyszóval a cseppet sem egyszerű produkcióhoz nem kevés a 

létszám és idén először egy nem reprezentatív felmérés is készült a nézők körében, hogy kísérő, 

vagy „sima” néző, s ha ez utóbbi, honnan tudott az eseményről. Meglepetésünkre több olyan néző 

is volt a versenyen, aki nyaralását direkt úgy időzítette, hogy családjával együtt, főleg a gyermekek 

kedvéért, - akik természetesen szintén lovasok-meg tudják nézni a szoboszlói pónis programot. Az 

eseményről az interneten keresztül tájékozódtak. Versenyzők Budapesttől keletre az egész ország 

területéről érkeztek, a nézők pedig még a Dunántúlról is! Előre foglaltak szállást, a versenyzők 

pedig boxot a környéken. Idén a verseny hete volt a legmelegebb, szerda magasságában tartottunk 

ott, hogy talán le kellene fújni a rendezvényt a hőség miatt, ám erről a megkérdezett egyesületek, 

versenyzők hallani sem akartak. Az OMSZ-től állásfoglalást kértünk és Ők is azt mondták, 

Magyarországon a hőség miatt még soha nem mondtak le rendezvényt, tehát extra párakapukkal és 

hihetetlen mennyiségű hűtött ásványvízzel vártuk a vendégeket. A kiemelt szintű szervezés nem 

volt hiábavaló. A verseny késő estig zajlott és sokan maradtak megnézni a felvonulást is. A 

vendégek jól érezték magukat Hajdúszoboszlón! 

 

A Porszemes Programok közkedveltek a nézők, a közönség és a sportolók körében.  

Szeretnénk tovább folytatni a hagyományt, ami támogatás nélkül nem megvalósítható. A program 

anyagi háttere a lent összesített számoknál jóval többe került, hiszen elhivatott tagjaink 

szabadidejét lehetetlen forintosítani. Egyesületünk lelkes tagjaink nélkül nem működne!  
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SPORT – UTÁNPÓTLÁS 

 

A 2016-ban elért sikereinket 2017-ben igyekeztünk tovább folytatni, de sajnos az elmúlt évben 

több sérülés hátráltatott minket. Megyei és regionális versenyeken vettünk részt, volt olyan 

versenyzőnk, aki nemzetközi pályán is képviselte a hajdúszoboszlói lovasokat. Ezeknek a 

versenyzőknek eddig nem volt lehetősége hazai színekben indulni,mert nem volt működő lovas 

sport egyesület a városban. Mi tagjai vagyunk a MLSZ-nek és a GYEPOSZ-nak is! 

A lovas sportban hosszú évek alatt lehet kiképezni olyan társat, aki képes gyermekversenyeken 

biztonságosan szerepelni kis lovasával. A nagyobbaknak pedig még ennél is hosszabb idő kell az 

idomító munkához. Tagjaink heti 3-4 edzéssel szépen haladnak az előre gondosan megtervezett 

úton.  

A közösségi szolgálat miatt egyre több diák keresi egyesületünket.  

A sport és utánpótlás nevelés terén továbbra is számítunk az önkormányzat támogatására. Kérdés, 

szakmai érdeklődés esetén szívesen állunk személyesen is az érdeklődők rendelkezésre, felkérés 

esetén szívesen tartunk bemutatkozó prezentációt.  

 

 

2017-ben nyílt napjainkon is tartottunk tömegsport foglalkozásokat. Az UTÁNPÓTLÁS 

FELKUTATÁSA a legkisebb korosztályban a legfontosabb feladatok közé tartozik. A gyermekek 

folyamatos lóra ültetése az első lépés a sportág népszerűsítésében. 

Tavasszal és ősszel ingyenes rendezvényeinken több száz gyermekkel ismertettük meg a lovaglást, 

a lovastornát, a szabadidő hasznos eltöltését. 

A gyermekek egy része azóta rendszeresen jár foglalkozásainkra. Ezt a munkát akkor tudnánk még 

hatékonyabban végezni, ha lehetőségünk lenne Hajdúszoboszlón egy négyévszakos pályát, illetve 

fedet lovardát létesíteni, melyhez csupán egy önkormányzati területre lenne szükség, ahogy ez más 

sportágak számára már adott. 

 

2017-re kitűzött céljaink a támogatásoknak megfelelő arányban teljesültek.  

Országos programokon vettünk részt és reméljük a 2014-óta zajló pozitív folyamat hosszú távon 

lehetővé teszi Hajdúszoboszlón és a megyében a sportág fejlődését. Ismét fontosnak tartjuk 

megjegyezni, hogy az általunk mozgásra bírt gyermekek nem csak a lovaglást választhatják!  

Egyesületünk tagjai futó-, mezeifutó-, atlétika- és táncversenyeken is remekül teljesítenek! 
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ÁLOM A LOVASTORNA! 

 

Továbbra is szeretnénk egy lovastorna csapatot, melyet támogatás nélkül nem tudunk működtetni. 

A környéken nincsenek versenyek, nem tudunk hol indulni, minősülni. Javasoltuk az MLSz 

Lovastorna Szakosztályánál, hogy ha van rá lehetőség legyen diákolimpiai sportág a lovastorna, 

akkor könnyebben tudnánk újra népszerűsíteni ezt a szép sportágat. 

 

 

PORSZEMES NEMZETI VÁGTA 

 

Az idén 10 éves Nemzeti Vágta első Hortobágyi futamára 2017. július 8-án került sor. A 

jelentkezések alapján 9 kishuszár és 13 nagyhuszár mérte volna össze gyorsaságát, de az 

állatorvosi vizsgálat során mindkét kategóriából 3-3-lovat haza küldtek és bukások miatt is hárman 

adták fel a versenyzést. A hortobágyi gyep nem volt egyszerű pálya. A délelőtti előfutamok után 

késő délután került sor a döntőre. Ott már a bukások miatt a versenyzők sokkal óvatosabbak 

voltak. Szerencsére a mieink célba értek! 

A jubileumi évben az első hortobágyi futamon Hajdúszoboszlót és Nádudvart is igazi „porszemes” 

lovas ember képviselte. Reméljük a hagyomány tovább folytatódik, bár a megoldás tudjuk, hogy 

cseppet sem egyszerű és veszélytelen! 

 

 


